

國立陽明交通大學土木工程學系
博士畢業論文口試申請表

Department of Civil Engineering, National Yang Ming Chiao Tung University
Application for Doctoral Dissertation Oral Examination

學生姓名：

Name of Student

學號：

Student ID

博士生申請博士畢業論文口試須符合下列規定，請申請人自行依序檢查後提送系辦公室，經系辦公室複核後提送系務會議備查。

To be eligible, graduate students at the doctoral level should meet the following requirements for applying for the dissertation oral examination. Applicants should check the following and submit the materials to the Department Office for review and forwarding to the Department Meeting for the record.

一、修課規定

I. Course Requirements

已達畢業學分數：

Course credits taken:

(1) 具碩士學位者，畢業前應修滿十八學分。

Students who hold a master's degree shall complete 18 course credits before graduation.

(2) 逕讀博士學位者，畢業前應修滿三十學分。

Students directly pursuing the doctoral degree shall complete 30 course credits before graduation.

(3) 上述畢業學分不含專題討論及博士論文學分。博士研究生至少須修滿四個學期之專題討論課程。

The above course credits for graduation do not include the credits for special topic discussion and doctoral dissertation. Graduate students in the doctoral degree program must complete the curriculum in special topic discussion for 4 semesters.

二、英語能力鑑定

II. English proficiency test

已參加並通過下列任一英語能力鑑定測驗：

Take part and pass any of the following tests of English proficiency:

- (1) 通過全民英語能力分級檢定中高級初試及複試
Pass the GEPT (General English Proficiency Test) High-Intermediate Level with first stage and second stage.
- (2) 托福(TOEFL)550分(含)以上
TOEFL score of 550 and higher.
- (3) 電腦托福213分(含)以上
PC version of TOEFL score of 213 and higher.
- (4) 網路托福79分(含)以上
Online version of TOEFL score of 79 and higher.
- (5) 國際英語測試(IELTS) 6級(含)以上
IELTS at grade 6 and higher.
- (6) 多益測驗(TOEIC)730分(含)以上
TOEIC score of 730 and higher.

或

or

已選修通過本校語言中心或工學院開設之博士班學生英語訓練課程至少4學分。上述英文課程不計入畢業學分。

Selection of the English training courses offered by the language center of NYCU, College of Engineering for graduate students at the doctoral level for at least 4 credits. The above English courses are not included as credits for graduation.

或

or

在國外以英語教學之學校得到學士(含)以上學位者，可申請抵免。

This requirement could be waived for students who graduated from a bachelor program and higher level in a school where English is the media of teaching.

三、資格考

III. Qualifying Examination

- 已於博士班____年級時（民國____年____月）通過資格考。

Passed the qualifying examination in the _____ year of study in the doctoral degree program (date: _____).

四、論文發表

IV. Publication of Academic Works

(97學年度以前入學者適用)

(Applicable to students admitted before 2008)

- 至少需以陽明交通大學土木系名義發表兩篇全文論文，其中至少一篇須發表於 SCI、EI、SSCI 或 AHCI 資料庫收錄之期刊全文論文。

Publishing at least 2 full papers with the affiliation of the Department of Civil Engineering at National Yang Ming Chiao Tung University of which at least 1 paper shall be published by journals indexed in the SCI, EI, SSCI, or AHCI database.

- (1) 上述一篇發表於SCI、EI、SSCI或AHCI資料庫收錄之期刊全文論文，且該篇文章除指導教授外，申請人必須為第一作者。

For one of the above papers published in a journal indexed by the SCI, EI, SSCI, or AHCI database, the student must be the first author or the lead author after the academic advisor.

- (2) 上述兩篇論文不包含申請人碩士論文直接改寫之文章。

The above 2 full papers should not be directly rewritten from the master thesis.

(98-103學年度入學者適用)

(Applicable to students admitted from 2009–2014)

- 至少需以陽明交通大學土木系名義發表兩篇期刊全文論文，其中至少一篇須發表於 SCI、EI、SSCI 或 AHCI 資料庫收錄之期刊全文論文。

Publishing at least 2 full journal papers with the affiliation of the Department of Civil Engineering at National Yang Ming Chiao Tung University of which at least 1 paper shall be published by journals indexed in the SCI, EI, SSCI, or AHCI database.

- (1) 上述一篇發表於SCI、EI、SSCI或AHCI資料庫收錄之期刊全文論文，且該篇論文除指導教授外，申請人必須為第一作者。

For one of the above papers published in journal indexed by the SCI, EI, SSCI, or AHCI database, the student must be the first author or the lead author after the academic advisor.

- (2) 上述兩篇論文不包含申請人碩士論文直接改寫之文章且必須與博士論文相關。

The above 2 full journal papers should not be directly rewritten from the master thesis and must be related to the doctoral dissertation.

(104學年度以後入學者適用)

(Applicable to students admitted beyond 2015)

- 至少需以陽明交通大學土木系名義發表兩篇期刊全文論文，其中至少一篇須發表於 SCI、SSCI 或 AHCI 資料庫收錄之期刊全文論文。

Publishing at least 2 full journal papers with the affiliation of the Department of Civil Engineering at National Yang Ming Chiao Tung University of which at least 1 paper shall be published by journals indexed in the SCI, SSCI, or AHCI database.

- (1) 上述一篇發表於SCI、SSCI或HCI資料庫收錄之期刊全文論文，且該篇論文除指導教授外，申請人必須為第一作者。

For one of the above papers published in a journal indexed by the SCI, SSCI, or AHCI database, the student must be the first author or the lead author after the academic advisor.

- (2) 上述兩篇論文不包含申請人碩士論文直接改寫之文章且必須與博士論文相關。

The above 2 journal papers should not be directly rewritten from the master thesis and must be related to the doctoral dissertation.

※ 資料庫說明：SCI(Science Citation Index), EI(Engineering Index), SSCI(social Science Citation Index), AHCI(Arts and Humanities Citation Index)

※ Note to the database: SCI (Science Citation Index), EI (Engineering Index), SSCI (Social Science Citation Index), AHCI (Arts and Humanities Citation Index)

五、相關資料檢附

V. Required Materials

- (1) 資格考通過證書 Certificate of passing the qualifying examination
- (2) 成績單 Transcripts
- (3) 學術著作清單 List of publications
- (4) 送審學術著作影本 Photocopy of publications for review
- (5) 博士論文摘要或全文初稿 The abstract or the first draft of the dissertation

(請分為申請博士學位考試之兩篇期刊全文論文及其他著作)

(Submit as 2 full journal papers for applying doctoral degree examination and other publications)

- 申請博士學位考試之期刊論文未曾在本系被他人用於申請博士學位考試使用
Check this box, if the journal papers published have not been used by other department members in applying for doctoral degree examination.

- 申請博士學位考試之期刊論文曾在本系被他人用於申請博士學位考試使用
(請註明相關資料及敘述申請人在此篇論文之貢獻)
Check this box, if the journal papers have been used by other department members in applying for doctoral degree examination (specify in detail the related information and the contribution of the applicant in these papers).

六、口試委員建議名單

VI. List of recommended members to the oral examination board

本口試擬於____年____月舉行，口試委員名單暫定

如下：

The oral examination is planned to be held on _____, the list of oral examination board members is tentatively proposed as follows:

姓名 服務單位及其職稱

Name Employer and occupational title

_____	_____
_____	_____
_____	_____
_____	_____
_____	_____
_____	_____
_____	_____
_____	_____
_____	_____
_____	_____

七、指導教授及學術分組認可

VII. Approved by the academic advisor and the subject area group

指導教授：_____

Academic Advisor: _____

_____組教授會簽：

_____ Counter-signature of professors from the same group:

謹呈

國立陽明交通大學土木工程研究所

To: Department of Civil Engineering, National Yang Ming Chiao
Tung University